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В представленной работе автор проводит критическую оценку содержания базовой для науки финансового права 
категории «финансы» с позиции ее категорирования на государственные, общественные и публичные. Автор рассматри-
вает заявленную тему в разрезе трех плоскостей — законодательства, науки и учебной дисциплины. Цель данного ис-
следования не состоит в систематизации и оценке всех имеющихся точек зрения по избранной тематике, а заключается 
в привлечении внимания научного сообщества к существующим противоречиям для последующего критического ана-
лиза и выработке рекомендаций. Данная работа начинает цикл авторских публикаций, посвященных особенностям пра-
вовой идентификации финансов.

Ключевые слова: финансы, право, государственные финансы, публичные финансы, управление финансами, наука, 
учебная дисциплина.

Specifics of the Legal Identification of Finance: Generic Contradictions

Povetkina Natalya A. 
Head of the Department of Financial, Tax and Budget Law  
of the Institute of Legislation and Comparative Law  
under the Government of the Russian Federation 
Professor of the Department of Public Law  
of the National Research University Higher School of Economics (NRU HSE) 

LL.D., Associate Professor

In the presented work, the author conducts a critical assessment of the content of the category “finance”, which is basic for 
the science of financial law, from the point of view of its categorization into state, public and public. The author examines the 
declared topic in the context of three planes — legislation, science and academic discipline. The purpose of this study is not to 
systematize and evaluate all available points of view on a selected topic, but to draw the attention of the scientific community 
to existing contradictions for subsequent critical analysis and development of recommendations. This work begins a cycle of 
author’s publications devoted to the peculiarities of the legal identification of finance.
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